
Title (en)
TEXTILE MACHINE PRODUCING CROSS-WOUND BOBBINS AND METHOD FOR OPERATING A TEXTILE MACHINE FOR CREATING
CROSS-WOUND BOBBINS

Title (de)
KREUZSPULEN HERSTELLENDE TEXTILMASCHINE BZW. VERFAHREN ZUM BETREIBEN EINER KREUZSPULEN HERSTELLENDEN
TEXTILMASCHINE

Title (fr)
MACHINE TEXTILE FABRIQUANT DES BOBINES CROISÉES ET PROCÉDÉ DE FONCTIONNEMENT D'UNE MACHINE TEXTILE FABRIQUANT
DES BOBINES CROISÉES

Publication
EP 3885298 A1 20210929 (DE)

Application
EP 21164438 A 20210324

Priority
DE 102020108339 A 20200326

Abstract (en)
[origin: CN113443524A] The invention relates to a textile machine for producing cross-wound bobbins and a method for operating the textile
machine. The textile machine producing cross-wound packages with a plurality of identical workstations which are arranged in the area of the
longitudinal sides of the textile machine and each of which has a winding device, and equipped with a tube supply device which includes a central
tube magazine and at least one tube conveyor belt installed in the area of the longitudinal sides of the machine, in which case a cross-wound
package can be removed, if necessary, from the winding device of the relevant workstation on the textile machine producing cross-wound packages
and can be transferred to a cross-wound package transport device running the length of the machine, and an empty tube provided on the tube
conveyor belt of the tube supply device can be inserted by means of a tube gripper into the winding device of the relevant workstation. The tube
supply device is designed in such a way that the tube conveyor belt can be used as a tube accumulator for empty tubes during the operation of the
textile machine producing cross-wound packages. In order to improve the efficiency of such a textile machine producing cross-wound packages,
in particular to minimize significantly the tube delivery times arising in the event of yarn lot changes at a textile machine producing cross-wound
packages, a drive is connected to the at least one tube conveyor belt, which drive enables reversible operation of the tube conveyor belt.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Kreuzspulen herstellende Textilmaschine (1) mit einer Vielzahl identischer Arbeitsstellen (2), die im Bereich
der Maschinenlängsseiten der Textilmaschine (1) angeordnet sind und jeweils eine Spuleinrichtung (4) verfügen und die mit einer
Hülsenliefereinrichtung (30) ausgestattet ist, welche ein zentrales Hülsenmagazin (15) und mindestens ein im Bereich der Maschinenlängsseiten
installiertes Hülsentransportband (16) umfasst, wobei an der Kreuzspulen herstellenden Textilmaschine (1) im Bedarfsfall eine Kreuzspule (7)
aus der Spuleinrichtung (4) der betreffenden Arbeitsstelle (2) entfernbar und auf eine maschinenlange Kreuzspulen-Transporteinrichtung (14)
überführbar sowie mittels eines Hülsengreifers (20) eine Leerhülse (9), die auf dem Hülsentransportband (16) der Hülsenliefereinrichtung (30)
bereitgestellt wird, in die Spuleinrichtung (4) der betroffenen Arbeitsstelle (2) einwechselbar ist. Die Hülsenliefereinrichtung (30) ist so ausgebildet,
dass das Hülsentransportband (16) während des Betriebes der Kreuzspulen herstellenden Textilmaschine (1) als Hülsenspeicher (34) für
Leerhülsen (9) nutzbar ist.Um den Wirkungsgrad einer solchen Kreuzspulen herstellenden Textilmaschine zu verbessern, insbesondere die bei
Garnpartiewechseln an einer Kreuzspulen herstellenden Textilmaschine anfallenden Hülsenlieferzeiten deutlich zu minimieren, ist erfindungsgemäß
vorgesehen, dass an das mindestens eine Hülsentransportband (16) ein Antrieb (35) angeschlossen ist, der einen reversierbaren Betrieb des
Hülsentransportbandes (16) ermöglicht.
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